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tárwy: írásbeli választ igényl ő kérdés

Tisztelt Házelnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, az Országgyűlésről szóló 2012 . évi
XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekr ő l szóló 10/2014 .
(II . 24.) OGY határozat 124 . § (1) bekezdése alapján „Hány nemzetbiztonsági kockázatot
jelentő diplomata dolgozik a külföldi kirendeltségeken?” címmel írásbeli választ igényl ő
kérdést kívánok benyújtani, Szijjártó Péter külügyminiszter úrhoz .

Tisztelt Miniszter Úr !

Mint köztudomású januárban letartóztatták Kiss Szilárdot, a keleti nyitás egyik kulcsfiguráját ,
volt diplomatát, lobbistát és volt miniszteri biztost . Munkájával annyira elégedettek voltak ,
hogy még miniszteri elismerő oklevelet is kapott dr . Fazekas Sándortól . A rendelkezésünkre
álló információk szerint azonban Kiss ellen több ország rend őrei nyomoznak, vesztegetés és
hűtlen kezelés bűntettének elkövetése megalapozott gyanúja miatt. Egyértelműen kiderült,
hogy 2013 óta a rendőrség olyan lehallgatási jegyzőkönyvekkel rendelkezett, melye k
megalapozták a Kiss elleni vádakat . Ráadásul nem ez az első zavaros ügye Kiss Szilárdnak ,
hiszen még diplomatává történt kinevezése el őtt Oroszországban egyszer már elítélték . Az
említett ítélet szerint pénzért magyar vízumot intézett orosz üzletembereknek. Ellentmondó
információk láttak napvilágot azzal kapcsolatban, hogy a diplomatává történt kinevezése el őtt
a nemzetbiztonsági szolgálatok Kiss Szilárd esetében találtak-e nemzetbiztonsági kockázatot.
Az előzőekben említett orosz bírósági ítélet ismeretében meglepő lenne, ha nem tártak volna
fel ilyet. Tudomásunk szerint kétszer is átesett nemzetbiztonsági átvilágításon, és mindké t
esetben kockázatokat tártak föl . Ennek ellenére fontos pozíciókra nevezték ki mind külügyi ,
mind agrárdiplomáciai területen, 2013- ig a KÜM állományában volt, majd onnan került a
Földművelésügyi Minisztériumhoz.

A jelenlegi ügy azért kifejezetten súlyos, mert a maga mélységében mutatja meg, hogy k i
képviselhette diplomataként Magyarországot . Ráadásul felesége egy olyan
magánvállalkozásban résztulajdonos (moszkvai magyar vízumközpont), amelyne k
megnyitóján Miniszter Úr is személyesen részt vett .



Tisztelt Miniszter Úr !

A fentiekre tekintettel a következő kérdésekre várom válaszát :

- Amikor Kiss Szilárd a KÜM állományába került tudtak-e arról, hogy 2011 . áprilisában
Oroszországban elítélték ?

Tájékoztatták-e a KÜM akkori vezet őjét arról, hogy átesett-e Kiss Szilár d
nemzetbiztonsági átvilágításon?

Ki döntött arról, hogy Kiss-t - az átvilágítás eredményét figyelmen kívül hagyva —
mégis állományba kell venni ?

Ki öntött arról, hogy az oroszországi ítélet ellenére a KÜM állományába kerülhet ?
Miért nem tartották kockázatosnak korábbi bírósági ügyeit ?

Tájékoztatták-e 2013-ban az FM-et, hogy Kiss nemzetbiztonsági kockázatot jelent?

Előfordult-e korábban más személyek esetében, hogy nemzetbiztonsági kockáza t
feltárása után egy diplomata külszolgálati tevékenységet folytathatott ?

Nem tartja-e összeférhetetlennek, hogy egy Moszkvában dolgozó magya r
diplomata/miniszteri megbízott felesége olyan magánvállalkozásnak a résztulajdonosa,
mely magyar vízumok megszerzésében m űködik közre ?

Tervez-e a kormány — ha igen, milyen — változtatást a hasonló esetek elkerülés e
érdekében?

Tisztelettel várom Miniszter Úr válaszát !

Budapest, 2015 . március ,;

Szabó Szabolcs

(független)
Együtt
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